

Editorial · Editorial*S. Pankuweit · J. Schäfer · M. Schoppet*

- 585 **Zur Emeritierung von Prof. Dr. Bernhard Maisch im September 2012**
On the retirement of Prof. Dr. Bernhard Maisch in September 2012

B. Maisch

- 589 **Heart failure update. A never-ending story**
Update für Herzinsuffizienz. Eine unendliche Geschichte

Schwerpunkt · Main topic*Herausgeber: B. Maisch*

Heart failure and cardiomyopathies · Herzinsuffizienz und Kardiomyopathien

S. Brenner · G. Ertl

- 590 **Remodelling and adverse remodelling in CAD**
Remodelling und Maladaptation bei koronarer Herzerkrankung

E.C. Wicks · P.M. Elliott

- 598 **Genetics and metabolic cardiomyopathies**
Genetik und metabolische Kardiomyopathien

W. Kloos · H.A. Katus · B. Meder

- 612 **Genetic cardiomyopathies. Lessons learned from humans, mice, and zebrafish**
Genetische Kardiomyopathien. Was wir von Menschen, Mäusen und Zebrafischen gelernt haben

V. Ruppert · B. Maisch

- 619 **Molecular signatures and the study of gene expression profiles in inflammatory heart diseases**
Molekulare Signaturen und Genexpressionsprofile bei entzündlichen Herzerkrankungen

T. Izumi · M. Nishii

- 627 **Diagnostic and prognostic biomarkers in acute myocarditis. Interleukin-10**
Diagnostische und prognostische Biomarker bei akuter Myokarditis. Interleukin-10

L.T. Cooper Jr. · C. ElAmm

- 632 **Giant cell myocarditis. Diagnosis and treatment**
Riesenzellmyokarditis. Diagnose und Therapie

U. Kühl · M. Rohde · D. Lassner · U.M. Gross · F. Escher · H.-P. Schultheiss

- 637 **miRNA as activity markers in Parvo B19 associated heart disease**
miRNA als ein Aktivitätsmarker der Parvovirus-B19-assozierten Herzmuskelerkrankung

B. Maisch · S. Pankuweit

- 644 **Current treatment options in (peri)myocarditis and inflammatory cardiomyopathy**
Aktuelle Behandlungsoptionen bei (Peri-)Myokarditis und inflammatorischer Kardiomyopathie

G. Thiene · I. Rigato · K. Pilichou · D. Corrado · C. Basso

- 657 **Arrhythmogenic right ventricular cardiomyopathy. What is needed for a cure?**
Arrhythmogene rechtsventrikuläre Kardiomyopathie. Was ist für die Therapie wichtig?

D.R. Zwas · I. Gotsman · D. Admon · A. Keren

- 664 **Advances in the differentiation of constrictive pericarditis and restrictive cardiomyopathy**
Fortschritte in der Unterscheidung zwischen konstriktiver Perikarditis und restriktiver Kardiomyopathie

CME Weiterbildung · Zertifizierung Fortbildung · Review article

- A. Hagendorff*
675 Echokardiographische Notfalldiagnostik
Echocardiography in emergency diagnostics
- 687 Fragebogen**
Questionnaire

**CME****Verschiedenes · Miscellaneous**

- 691 Aktuelle Kardiologie · News in Cardiology**
- U3 Impressum · Imprint**

Titelbild aus dem Beitrag:

Arrhythmogenic right ventricular cardiomyopathy. What is needed for a cure?
Von G. Thiene · I. Rigato · K. Pilichou · D. Corrado · C. Basso (Herz 2012 · 37:657–663)

Zielsetzung der Zeitschrift

Herz ist die Fortbildungszeitschrift auf hohem Niveau für alle in Klinik und Praxis tätigen kardiologisch interessierten Ärztinnen und Ärzte. Themenhefte mit deutschen und englischen Übersichtsbeiträgen kompetenter und anerkannter Autoren informieren aktuell, verständlich und wissenschaftlich fundiert über den Stand des jeweiligen Spezialgebiets. Durch die alle wesentlichen Aspekte berücksichtigende Darstellung der jeweiligen Heftthemen wird kardiologisches Wissen zeitnah und umfassend vermittelt. Beiträge über hochaktuelle Themen sowie Fallberichte ergänzen das Informationsangebot für den sich fortbildenden Arzt.

Aims & Scope

Herz is the high-level journal for further education for all physicians interested in cardiology. The individual issues of the journal each deal with specific topics and comprise review articles in English and German written by competent and esteemed authors. They provide up-to-date and comprehensive information concerning the speciality dealt with in the issue. Due to the fact that all relevant aspects of the pertinent topic of an issue are considered, an overview of the current status and progress in cardiology is presented. Contributions concerning the latest developments and case reports round off the spectrum of information provided.